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10/2013. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének a 2013. 

április 25-én 16,00 órai kezdettel megtartott – közmeghallgatással 
egybekötött - üléséről 

 
 
 Határozat száma Tárgy 

25/2013.(IV.25.) Belső ellenőrzés 2012. évi vizsgálatának tapasztalatairól 
26/2013.(IV.25.) Központi Konyha felújítás és eszközbeszerzés pályázata 
27/2013.(IV.25.) Pihenő park használatára vonatkozó döntés (Várbükki – 

Ifjúság út) 
28/2013.(IV.25.) Kátyútlanítási munkák  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

Rendelet száma Tárgy 
11/2013.(IV.26.) Az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének 

végrehajtásáról 
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10/2013. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. április 25-én 
megtartott – közmeghallgatással egybekötött - üléséről. 
 
Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a Képviselő-testület tagjait. Megállapítja, hogy a testület 5 fővel 
jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja.   
Maruzs András képviselő és Dr. Sófalvi Antal képviselő távolléte igazolt. 
Jegyzőkönyvvezetőnek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek felkéri Hugyecz János és Kochné Holló Edit képviselőket. 
Javasolja a meghívón szereplő napirendek megtárgyalását. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
Pócs István polgármester: 
Tájékoztatást ad az utolsó képviselő-testületi ülés óta és a mai nap között eltelt időszakban tett 
főbb intézkedéseiről, eseményeiről. 

 Március 21-én Bodony, Mátraballa, Mátraderecske, Parád, Recsk települések 
önkormányzatai a települések „szennyvízcsatorna-hálózatának és szennyvíztisztító 
telepének bővítése, korszerűsítése” elnevezésű beruházás megvalósítására 
megalakították a Recsk és Térsége Víziközmű Beruházási Társulást. A Társulás  
Tanácsa pályázatot nyújtott be „Recsk és Térsége szennyvízhálózatának és 
szennyvíztisztító telepének bővítése és korszerűsítése” címmel a KEOP-7.1.0/11 
kódszámú, Derogációs víziközmű projektek előkészítése pályázati konstrukcióban. 

 
 Március 21-én a Csengővár Óvoda pályázatával kapcsolatban tárgyalt. 

 
 Március 28-án Baksa Csabával találkozott a Hely- és Bányászattörténeti Alapítvány 

2013. június 21-én a recski Művelődési Házban tartandó rendezvényével 
kapcsolatban.  

 
 Március 21-én árvízvédelmi készültséget kellett elrendelni – március 22-én II. 

fokozatú készültség elrendelése vált szükségessé. 
 

 Március 30-án figyelő szolgálatot kellett felállítani az esetleges árvízveszély elhárítása 
érdekében. 
 

 Április 8-án Egészségügyi és Szociális Bizottsági ülést tartottak. 
 

 Rendkívüli képviselő-testületi ülést tartottak április 4-én, illetve április 16-án. 
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 Április 10-én tárgyalást folytatott Kasza Árpád úrral a Red Scorpions tulajdonosával a 
figyelőszolgálat megszervezéséről. Tájékoztatja a jelenlevőket, hogy tárgyalást 
folytatott a „Sentinel” vagyonvédelmi céggel is, azonban a figyelőszolgálatra továbbra 
is a Red Scorpions cég jogosult. 
 

 Április 11-én a Pétervásárai Járási Hivatal vezetője látogatást tett a Hatósági osztály 
vezetőjével, illetve bemutatta a Gyámügyi osztály új vezetőjét. 
 

 Április 18-án öt település képviselője találkozott Vona Gábor úrral. A recski internáló 
tábor fejlesztésére vonatkozó parlamenti felszólalásáról adott tájékoztatást, mely 
szerint az általános iskolából ne kerüljenek ki úgy 8. osztályos tanulók, hogy nem 
tettek látogatást a recski Nemzeti Emlékparkban. 
 

 Április 23-án a Jámbor Vilmos Általános Iskolában a TÁMOP-3.1.4-12/2-2012-0119 
„Természetesen, egészségesen” c. pályázatának projekt megnyitóján vett részt. 
 

 Április 23-án, illetve 24-én végzik a Csevice kút tisztítását, a vízminőség bevizsgálása 
után ismételten fogyaszthatóvá válik a kút vize. 

 
 
Kéri, hogy akinek a jelentéssel kapcsolatban kérdése, észrevétele van, azt tegye meg. 
A jelentésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
jelentést elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal tudomásul vette a két ülés 
között végzett munkáról szóló jelentést. 
 
NAPIREND 1./  Beszámoló az önkormányzat és intézményei 2012. évi  
   költségvetésének végrehajtásáról (rendelet-tervezet) 

Előterjesztők: Pócs István polgármester, Varró Gyuláné jegyző, Fábián 
Jánosné  pénzügyi csoportvezető 

 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó beszámolót és rendelet-tervezetet a Képviselő-testület írásban 
megkapta. A Pénzügyi Bizottság a zárszámadásról szóló beszámolót és rendelet-tervezetet 
megvitatta és elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
Kéri, hogy amennyiben az előadóknak szóbeli kiegészítése van, azt tegyék meg. 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezető: 
A szöveges beszámoló 5. oldalán elírás miatt javítani kéri a 774 Ft selejtezési értéket 774 e Ft 
selejtezési értékre. 
Továbbá az 1/b. melléklet utolsó sorában az „ebből” szót kéri kihúzni – helyesen csak 
„közfoglalkoztatottak létszáma:”. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
Recsk Nagyközség Önkormányzata 2012. évi költségvetésének zárszámadásáról szóló 
rendelet-tervezetet elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal elfogadta a rendeletet. 
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Recsk Nagyközségi Önkormányzat 
11/2013. (IV.26) számú önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2012. évi zárszámadásáról 
 

 
Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. Tv. 91. §-a alapján az alábbi Önkormányzati rendeletet alkotja: 
 

1.§ 
 
A Képviselő-testület  1/2012. (II.16.) számú önkormányzati rendeletével megállapított 2012. 
évi költségvetésének zárszámadását a következők szerint hagyja jóvá: 
 
bevételi főösszeg 
 515 527  ezer Ft 
ezen belül: 
- működési célú bevétel  501 071 e Ft 
- felhalmozási célú bevétel 14 423 e Ft 
- támogatási kölcsön visszatérülése 23 e Ft 
- pénzmaradvány igénybevétele 2 e Ft 
- függő, átfutó bevétel 8 e Ft 
 
kiadási főösszeg                          
 499 247 ezer Ft 
ezen belül: 
- működési célú kiadások 421 696 e Ft 
  ebből: 
 Személyi juttatások kiadásai  183 653 e Ft 
 Munkaadókat terhelő járulékok 44 384 e Ft 
 Dologi kiadások 133 075 e Ft 
 Pénzeszközátadás 3 932 e Ft 
 Előző évi maradvány átadás 2 e Ft 
 Szociálpolitikai juttatások 56 514 e Ft 
 Ellátottak pénzbeli juttatása 136 e Ft 

 
- felhalmozási célú kiadások 10 306 e Ft 
  ebből: 
 Beruházási célú pénzeszköz átadás 98 e Ft 
 Felújítások 4 362 e Ft 
 Önkormányzati felhalmozási kiadások 5 846 e Ft 

 
- finanszírozási kiadások  65 727 e Ft 
 Hosszú lejáratú hitel visszafizetés  31 162 e Ft 
 Rövidlejáratú hitel visszafizetés 34 565 e Ft 

 
 
- kiegyenlítő, függő, átfutó kiadás  1 518 e Ft 

 
2. § 
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A Képviselő-testület a bevételi főösszeget és a kiadási főösszeget az 1/a. és 1/b. sz. melléklet 
szerint hagyja jóvá.  

3.§ 
 

Az önkormányzatot megillető költségvetési kiutalás a normatív állami hozzájárulások 
tényleges mutatószáma és a kötött hozzájárulás felhasználása alapján 162,7 e Ft támogatás 
illeti meg, a 2011. évi elszámolás kincstári felülvizsgálata során megállapított visszafizetendő 
támogatás  351,4 e Ft. A pénzmaradványt csökkentő finanszírozási korrekció 189 e Ft.  

 
4.§ 

 
A Képviselő-testület a 2012. évi módosított pénzmaradványt  16 906  e Ft összegben hagyja 
jóvá. A pénzmaradvány elszámolást a 6. sz. táblázat tartalmazza. 
 

5.§ 
 
A Képviselő-testület felügyelete alá tartozó, önállóan működő költségvetési szervek létszáma 
40 fő, a Polgármesteri Hivatal létszáma 10 fő, és a szakfeladatokon foglalkoztatottak létszáma 
12 fő, a közfoglalkoztatottak száma 34 fő. Önkormányzati szinten az átlagos statisztikai 
állományi létszám közfoglalkoztatottak nélkül 62 fő. A létszám alakulását költségvetési 
szervenként a 2./a,b,c,d,e sz. mellékletek tartalmazzák. 

 

6.§ 
Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
 
          Pócs István   sk.                                                       Varró Gyuláné sk. 
            polgármester                                                            címzetes fő jegyző 
 
 
 
NAPIREND2./ Tájékoztató a belső ellenőrzés 2012. évi vizsgálatának  
   tapasztalatairól 
   Előterjesztő: Pócs István polgármester 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó belső ellenőri jelentést a képviselők írásban megkapták. A belső 
ellenőrzés Recsk Nagyközség Önkormányzata 2011. évi pénzgazdálkodásának és bizonylati 
rendjének szabályszerűségi és pénzügyi ellenőrzésére terjedt ki.  
Kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
A kiküldött anyagban foglalt észrevételek alapján  intézkedési terv készült. A feltárt 
szabálytalanságok nem súlyosak, hanem inkább a sűrűn változó jogszabályok megfelelő 
alkalmazására vonatkozott, javításuk folyamatban van. 
 
Pócs István polgármester: 
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A napirendre vonatkozóan kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a belső 
ellenőrzés 2012. évi vizsgálatának tapasztalatairól készült tájékoztatót elfogadja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal elfogadta a jelentést. 
 

 
25/2013.(IV.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megvitatta a  
belső ellenőrzés 2012. évi vizsgálatának tapasztalatairól készült 
jelentését, melyet egyhangú szavazattal elfogadott. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
INDÍTVÁNYOK, BEJELENTÉSEK 
 
Pócs István polgármester: 
Felkéri a jegyző asszonyt, hogy szóbeli előterjesztését tegye meg. 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
A Képviselő-testület az előző rendkívüli ülésén is tárgyalta az „egyes önkormányzati 
feladatokhoz kapcsolódó  fejlesztési támogatás igénybevételének részletes szabályairól” szóló  
8/2013.(III.29.) BM rendelet tartalmáról szóló előterjesztést. 
A BM rendelet alapján május 2-ig a költségvetésből lehet támogatást igényelni kötelező 
feladatot ellátó intézmények fejlesztésére, felújítására, az óvodai, iskolai és utánpótlás sport 
infrastruktúra-fejlesztésének, felújításának támogatására, közbiztonság növelését szolgáló 
fejlesztések megvalósítására. 
A testület úgy döntött, hogy a kötelező önkormányzati feladatot ellátó intézmények 
fejlesztése, felújítása címszó alatt szereplő - óvodai, iskolai étkeztetést végző intézmények 
infrastrukturális fejlesztése és felújítása keretén belül a Központi Konyha nyílászáróinak, 
épületének felújítását, valamint a konyhai eszközök cseréje, felújítására nyújtja be pályázatát.   
A részletes szabályok szerint az eszközbeszerzésre a pályázaton elnyert összeg 10 %-a 
fordítható. A bekért árajánlatok alapján 1 gázüst beszerzése szerepeltethető, amelynek nettó 
1,4 millió Ft a beszerzési ára. A beruházás teljes költsége nettó 16.184.805 Ft, melyre 
12.947.843 Ft támogatás remélhető. Az Önkormányzatnak az önerőről szükséges nyilatkozni 
és határozatot hozni. A pályázati kiírás nem egyértelmű az Áfa visszaigénylésre vonatkozóan, 
az erre vonatkozó kérdést eljuttatták a Nemzetgazdasági Minisztériumhoz, erre válasz még 
nem érkezett. 
Kéri a Képviselő-testület állásfoglalását a napirendre vonatkozóan. 
 
Kochné Holló Edit képviselő: 
Az elnyert támogatást mikor folyósítják? 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
A támogatási szerződés megkötése után folyósítják.   
  
Pócs István polgármester: 
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A konyhának az eszközei elavultak, sokszor javíttatták már a főzőüstöt is. Ebbe a pályázatba 
sajnálatos módon csak az egy üst beszerzését tudják szerepeltetni. 
A napirendre vonatkozóan kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki egyetért a  
8/2013.(III.29.) BM rendelet alapján  a Központi Konyha felújítására történő támogatási igény 
benyújtásával és a szükséges önerő biztosításával, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 

26/2013.(IV.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 
a 8/2013.(III.29.) BM rendelet alapján támogatási igény benyújtásáról 
szóló előterjesztést. 
 

1. Recsk Nagyközség Önkormányzata a 8/2013.(III.29.) BM rendelet 
alapján a „kötelező önkormányzati feladatot ellátó intézmények 
fejlesztése, felújítása” pályázati célra támogatási igényt nyújt be a 
Központi Konyha felújítására az alábbi pénzügyi feltételekkel: 
 
Támogatási igény összege:   12.947.843.-Ft 
Önkormányzati saját erő összege:   3.236.962.-Ft 
A fejlesztés összköltsége:  16.184.805.-Ft  

 
2. Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

pályázathoz szükséges 20 % - azaz 3.236.962.-Ft összegű – önerőt 
a 2013. évi költségvetésben tartalék keret terhére biztosítja és 
gondoskodik az összeg elkülönítéséről a költségvetésben. 

 
3. Recsk Nagyközség Önkormányzata a támogatás elnyerése esetén 

vállalja, hogy az építési tevékenységhez kapcsolódó támogatási 
összeg legalább 5 %-ának mértékéig határozott idejű 
közfoglalkoztatási jogviszony keretében közfoglalkoztatottat 
alkalmaz. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a pályázat 

benyújtásához szükséges dokumentumok és nyilatkozatok 
aláírására. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a pályázat 

kedvező bírálata esetén a támogatási szerződés aláírására. 
 
Határidő: 2013. május 2., illetve a szerződéskötésre folyamatos 
Felelős:a pályázat benyújtásáért, dokumentumok aláírásáért: polgármester 

 
 
 
 
Pócs István polgármester: 
Ismerteti a Várbükki és Ifjúság út lakói által benyújtott lakóközösségi beadványt - 12 
aláírással ellátva -, mely arra irányul, hogy a két utca határában található háromszög alakú, 
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illetve a 672/19 hrsz-u terület, pihenő park szerepét tölthesse be. Ehhez kérik a Képviselő-
testület hozzájárulását. A beadványt ismerteti a jelenlévőkkel. 
Kéri, hogy az előterjesztésre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Kochné Holló Edit képviselő: 
Ha az ott lakók kérik, akkor javasolja a hozzájárulást, viszont párt-célokra nem javasolja 
használni. 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy politika-mentes használathoz járuljon hozzá a testület. 
 
Holló Imre recski lakos: 
Véleménye szerint nem lehet megtiltani a Jobbik szervezetének, hogy ezen a területen  
rendezvényt tartsanak, mert az ott lévő kettős keresztet és székelykaput is ők állíttatták. 
 
Pócs István polgármester: 
Megtarthatják a rendezvényeiket, azonban a tulajdonjog az Önkormányzaté. A 
közmunkásokkal végeztetik el a karbantartási munkákat, dísznövényeket is ültettettek. Nem 
tartja önkormányzatunk megengedhetőnek, hogy bármely párt, szervezet kisajátítsa saját 
céljaira a parkot és ott politikai rendezvényeket tartson. 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
A beadvány arra vonatkozik, hogy az Önkormányzat tulajdonában lévő területet a 
lakóközösség használatába szabadidős tevékenységre adja át, bizonyos szabadtéri eszközök 
elhelyezését lehetővé tegye számukra. Az Önkormányzat nem tudna még egy játszóteret 
fenntartani és működtetni.  Az ottani lakóközösség azért kéri a területet, hogy ott a 
gyermekeiknek játszóhelyet alakítsanak ki. Fontos azonban tudniuk, hogy  minden eszközért, 
amit ott elhelyeznek, a felelősség őket terheli.  Az Önkormányzat nem vállal felelősséget a 
játszóeszközök biztonsági és EU-s előírásainak betartásáért. A másik kikötés az lehet, hogy 
lehetőség szerint pártpolitikai jelképek ne legyenek rajta elhelyezve. 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy a Képviselő-testület az ismertetett feltétellel járuljon hozzá a terület 
használatához. 
Kéri, hogy aki egyetért az elhangzott javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 
 

27/2013.(IV.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Várbükki és Ifjúság úti  lakóközösség beadványára vonatkozó előterjesztést. 
1. A testület hozzájárul, hogy a Várbükki és Csákánykői út által körül 

határolt önkormányzati földterületet a kérelmezők szabadidős 
programjaik céljára térítésmentesen használják.   

2. A használat során lakóközösség által elhelyezett sport, ügyességi, 
játszóeszközök, szabadidős termékek karbantartásáért, állagmegóvásáért, 
az eszközök rendeltetésszerű, balesetmentes használatáért a tulajdonos 
önkormányzat felelősséget nem vállal. 
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3. A zöldterület használatára vonatkozó engedély pártpolitikai jelképek 
(zászlók)  elhelyezésére nem jogosítja fel a lakóközösséget. 

 
Határidő:  azonnal 
Felelős:   polgármester 
 

Pócs István polgármester: 
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a Pénzügyi Bizottsággal egyeztetve az ez évi 
önkormányzati utak javítására 800 e Ft áll rendelkezésre a költségvetésben. 
Nem nagy összeg, azonban javasolja a testületnek, hogy a kátyúk megszüntetését a Rákóczi 
úton  és a Hunyadi úton kezdjék el. 
Kéri a testületet, hogy foglaljon állást a javaslatra vonatkozóan. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
A Bajcsy-Zs. utca is nagyon rossz állapotú, az Idősek Klubja és a védőnői tanácsadó 
megközelítése problémát okoz az időseknek, kismamáknak. Továbbá lakossági megkeresés 
útján jutott tudomására, hogy  a Kőbányai út és a 24. sz. út elágazásnál lévő buszmegállóban  
nagyobb esőzés alkalmával áll a víz,  mert a betonburkolat felfagyott. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy aki egyetért a kátyútlanításra vonatkozó javaslatával, mely szerint ezt a munkálatot 
a Rákóczi úttal és a Hunyadi úttal kezdjék el – kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 
 

28/2013.(IV.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
önkormányzati utak karbantartására vonatkozó javaslatot. 
A testület egyhangúan döntött arról, hogy elsődlegesen a II. Rákóczi 
Ferenc és a Hunyadi utcában kell felmérni a kátyúk helyreállításához 
szükséges munkálatokat. 
A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a rendelkezésre álló 
előirányzat mértékéig, a legalacsonyabb árajánlatot tevőnek a munkálatok 
elvégzésére megbízást adjon. 
 
Határidő: 2013. május 31. 
Felelős: polgámester 
 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Szerémy Béla recski lakos: 
Felvetése a recski Nemzeti Emlékparkra vonatkozik. Szerinte  ha 5 éven belül nem újítják fel 
korhűen – teljesen leépül. Ha már Vona úr javasolta a látogatását az iskolások részére, jó 
lenne, ha ez ügyben is tudna valamit segíteni. Tudja nem az Önkormányzat a tulajdonosa, 
hanem a Recski Szövetség, de  mégis Recsk ódiuma. 
 
Pócs István polgármester: 
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Elmondja, hogy Vona Gábor úr a Kormányhivatallal történt egyeztetést követően tett 
látogatást településünkön az Emlékpark ügyében. Vona úr kezdeményezését minden párt 
támogatja. Mivel ez emlékhellyé nyilvánított terület, remélhető, hogy az anyagi támogatást is 
ez alapján ítélik meg. Mivel  javaslatba került, hogy minden 8. osztályos gyereknek meg kell 
látogatni legalább 1-szer az emlékhelyet, ezzel együtt egy nagyobb volumenű kiállítóhelyet, 
valamint infrastruktúra fejlesztést is terveznek. 
 
Hugyecz János képviselő: 
Úgy tudja, hogy amikor emlékhellyé nyilvánították, a Nemzeti Emlékpark fejlesztésére a 
Kormány 30 millió Ft-ot különített el, azonban arról nincs információja, hogy mi történt ezzel 
az összeggel. 
 
Czene Istvánné recski lakos: 
Észrevételezi, hogy a 24. sz. főúton az OTP Bank előtt a víz-lefolyó el van tömődve, nagyobb 
esőzéskor nem tudja elvezetni a csapadékvizet. 
 
Pócs István polgármester: 
Köszöni az észrevételt, a Közútkezelő Kht. figyelmét felhívják a problémára. 
 
Maksó Miklós recski lakos: 
Kérdése, hogy Recsk miért nem pályázott árvízvédelemre? Információi szerint Verpelét is 
pályázott és kaptak 100 millió Ft-ot. 
 
Pócs István polgármester: 
Az Észak-magyarországi Vízügyi Igazgatósággal lehetett volna pályázni konzorciumban. Az 
ÉVIZIG önállóan szeretne pályázni a teljes patak meder felújításra. Reméli, hogy a pályázatot 
be fogják nyújtani. A település árvízvédelmi szempontjából fontos a két záportározó – Köves-
pataki és Pál-bikk alatti –szerepe, valamint sokat segített, hogy egy héttel a hó olvadás 
megkezdése előtt kérte az ÉRV-t, hogy a köszörű-pataki víztározót teljesen engedjék le. 
Eddig általában az volt a probléma, hogy a tározót mindig akkor engedték le, amikor már 
mindegyik Tarna ág tetőzött. A Katasztrófavédelmi Igazgatóság is kérte ezt, valamint 
ellenőrizte, hogy leengedték-e a tározót. 
Recsk veszélytetve van több irányból is – bodonyi Tarna-ág, Mátraballa-Mátraderecske és a 
parádi Tarna ág, valamint a Csevice-patak is visszaduzzaszt. A Vízügyi Igazgatóság feladata 
lenne  a patak szabályozása is, mint ahogy azt már a Tarna egyes szakaszain megtették. 
 
Maksó Miklós recski lakos: 
A füves sportpályára vonatkozóan elmondja, hogy szárazság idején oda kellene rá figyelni, 
hogy teljesen ne pusztuljon le, esetleg el lehetne árasztani egy hónapban egyszer. A salak-
pályával is lehetne valamit csinálni. A közmunkások is részt vehetnének ebben, bár nem tudja 
milyen feladatra vannak alkalmazva. Ha a fiatalok mégis a labdarúgást szeretnék folytatni, 
nem lesz lehetőségük. 
 
Pócs István polgármester: 
A közfoglalkoztatás két projekten belül történik, a mezőgazdasági és a csapadékvíz-elvezetés. 
Újra indítani egy labdarúgó csapatot sokkal nehezebb, mint megtartani.  
 
Nagy Józsefné recski lakos: 
Észrevételezi, hogy a Csevice patak  Csalogány úti szakasza is nagyon elhanyagolt állapotban 
van. Amikor a Tarna patak tetőzik, akkor már a Csevice patak kilép a medréből 

Create PDF files without this message by purchasing novaPDF printer (http://www.novapdf.com)

http://www.novapdf.com
http://www.novapdf.com


11 
 

veszélyeztetve a lakóingatlanokat. Kéri, hogy a meder tisztítását végezzék el ezen a szakaszon 
is. 
  
Hugyecz János képviselő: 
A labdarúgó sportra visszatérve elmondja, hogy információi szerint az utánpótlást nevelő 
edzők egy 10 millió Ft támogatási értékű pályázatot próbálnak előkészíteni. 
 
Maksó Miklós recski lakos: 
Ez így van, de sajnos a pályázat nem tud realizálódni.  
 
Holló Imre recski lakos: 
Korábban azért nem tudott pályázni az Ércbányász SE és a Junior Torna Klub, mert a 
sportház, illetve a pályák az Önkormányzat tulajdonában vannak. Az Önkormányzatnak 
viszont nem volt anyagi fedezete a saját erő biztosítására, hogy benyújthassa a pályázatot. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Kaleta László recski lakos: 
Az Ércbánya rekultivációja kapcsán elmondja, hogy ha ezt követően mégis sikerülne a bánya 
megnyitása szükség lenne bányaipari szakmunkásokra. Sajnos nincs vájár, lakatos, 
villanyszerelő szakmunkás utánpótlás. Most kellene elgondolkodni a szakmunkásképzés 
kezdeményezésén. 
 
Pócs István polgármester: 
Az országban jelenleg egy helyen folyik bányászati szakképzés – Várpalotán. A kapcsolatot 
felvette az iskola igazgatójával és főmunkatársával. Elmondták, hogy amennyiben a bánya 
újra indulna, azonnal tudnák biztosítani itt helyben a szakképzést.   A bánya megnyitása 
lényegesen hosszabb időt venne igénybe, mint a szakmunkás képzés. 
 
Holló Imre recski lakos: 
A bányászati szakmunkákat csak megfelelő szakképzettséggel, bizonyítvánnyal rendelkező 
dolgozó végezheti, betanított munkás nem. 
Most értesült a  megyei hírlapból, hogy a Heves Megyei Önkormányzat elfogadta Heves 
megye területfejlesztési koncepcióját. Kérdése, hogy értesült-e erről az Önkormányzat, 
véleményezte-e valaki, valamint az ipari gazdasági részen szerepel-e a recski ércbánya 
megnyitása. Ha nincs benne a koncepcióban a recski ércbánya, akkor véleménye szerint nem 
remélhető a bánya megnyitása. 
  
Pócs István polgármester: 
Véleménye szerint a bánya újra nyitása nem feltétlenül attól függ, hogy szerepel-e Heves 
megye fejlesztési koncepciójában.  Mindent elkövettek annak érdekében, hogy szorgalmazzák 
a bánya újra nyitást. Ez az ércvagyon itt van, kitermelésre vár. A politikai döntés hiányzik, 
amely sokkal magasabb szinten van, mint a megye fejlesztési terve. Információi szerint Heves 
megye is hathatósan szorgalmazza a bányászati tevékenység újra indítását. 
 
Kaleta László recski lakos: 
Jelenleg „két erő” vitázik. Az egyik szeretné, hogyha megnyitnák a bányát – viszont a 
Bányakapitányság még nem adott engedélyt a kutatások megkezdéséhez. 
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A másik a rekultivációval kapcsolatos, melynek során észrevételezték az ércesedés mértékét, 
melyet nem kellene lefedni, hanem egy bizonyos eljárással kitermelnék. A környező 
települések ehhez nem szeretnének hozzájárulni, mivel üdülőövezetet érint. Ehhez a 
munkafolyamathoz kellenének a szakmunkások is. 
 
Pócs István polgármester: 
Ha rövid időn belül szakmunkásokra lenne szükség az ércbányához, akkor az ország más 
területéről ide tudnának költözni – rengeteg értékesítésre váró ingatlan van a településen. A 
várpalotai szakképző iskola is arra vár, hogy valamilyen pozitív elmozdulás legyen a bánya 
ügyében. 
Az nem ismert előtte, hogy Heves megye fejlesztési koncepciójában benne-e van-e a bánya 
újraindítása, de feltételezi, hogy igen. 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
Elmondja, hogy a koncepció készítése során a Megyei Önkormányzat adatokat kért egy 10-15 
oldalas kérdőíven. Fel kellett mérni a településnek a társadalmi, gazdasági, foglalkoztatási 
helyzetét, különböző beruházásokról, vállalkozásokról is adatokat kellett szolgáltatni. Ebből a 
bekért anyagból állították össze – az általunk részleteiben még nem ismert – koncepciót. 
Jelezték, hogy a jelenlegi munkanélküliek nagy része a bányabezárás kapcsán veszítette el 
munkáját. Jeleztük, hogy az átképzésekkel kapcsolatban milyen nehézségek vannak. 
 
Holló Imre recski lakos: 
Úgy gondolja, hogy a megyei Önkormányzatnak a 128 településről összegyűjtött adatok 
alapján készített anyagot vissza kellett volna küldeni társadalmi vitára.  
 
Nagy Józsefné recski lakos (Mátrai Visszhangok Közh.Egy.elnöke): 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy ebben az évben május hónapban nem kerül megszervezésre 
a Nemzetközi Kórustalálkozó Recsken, mivel nem volt erre az időszakra rendezvényeket 
támogató pályázat kiírva. Viszont szeptembertől – decemberig tartó rendezvényekre van 
pályázati lehetőség, ezért ha sikerül az Egyesületnek támogatást nyerni, akkor szeptember 28-
ra tervezik a kórustalálkozó megszervezését. Kéri, hogy az Önkormányzat támogatást 
biztosítson erre a rendezvényre, mivel csak a pályázati támogatásból nem tudják 
megszervezni. 
 
Pócs István polgármester: 
A Képviselő-testület korábbi döntése értelmében 200.000.-Ft-ot biztosít a rendezvényre. 
 
Kochné Holló Edit képviselő: 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság a civil 
szervezetekkel együtt május 16-ra tervezi a rendezvények megbeszélését. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Az Önkormányzat nevében ez úton is dicséretet és köszönetet mond Gyetvai Ágnes és Gáspár 
Emil recski lakosoknak, azért, hogy anyagiakkal illetve saját munkájukkal hozzájárultak a 
Jámbor Vilmos Arborétumhoz vezető út kitáblázásához. 
Javasolja, hogy amennyiben lehetőség lesz rá,  nyújtsanak be pályázatot a rendbetételére.      
 
Pócs István polgármester: 
Az Arborétum nem az Önkormányzat tulajdonát képezi, ezért pályázatot nem tud benyújtani. 
Kezdeményezték az illetékes erdészetnél, viszont ők nem foglalkoznak vele.  
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Nagy Károlyné alpolgármester: 
Fontosnak tartja az Arborétum sorsát, ezért megpróbált kapcsolatokat keresni. Az 
Erdőgazdasághoz fordult, ahol elutasították és a Bükki Nemzeti Parkhoz küldték tovább. A 
Bükki Nemzeti Park a gyöngyösi főiskolához irányította. Sajnos a főiskola csak papíron vette 
át, mást nem tett.  Azokat a személyeket már nem találta meg, akik átvették az erdőtelki 
arborétumot is.  
 
 
Pócs István polgármester: 
Az ülésen további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért mindenkinek megköszönte a 
részvételt és az ülést 17,25 órakor bezárta. 
 

K.m.f. 
 
 

 Pócs István Varró Gyuláné  
 polgármester címzetes főjegyző  
 
 
 

 Hugyecz János Kochné Holló Edit 
 jegyzőkönyvhitelesítő jegyzőkönyvhitelesítő 
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